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Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Alexandra Holsting (indtil 14:05), Uwe Kjær Nissen, Moritz Schramm, Claudio Cifuentes-Aldunate, 
Natasha Sterup, studiesekretær Mette Ranmar, studienævnssekretær Hala A. Wandall (referent) og 
studienævnssekretær Isa Egholm Christensen) 
 
Afbud 
Maibritt Poulsen, Kim Victoria Hersom Jensen, Anna Katrine Aarup, og Maja Fichman (studiementor) 
 
1) Godkendelse af dagsorden  

Godkendt med følgende tilføjelser:  
6.c Ansøgning om midler 
6.d Udvælgelseskriterier og adgangskrav Tysk Kandidat 

 
2) Meddelelser 

a) Studienævnsformand 
i) Der er ca. 17 centralfagsstuderende på bacheloruddannelsen i tysk og ca. 6-7 på tilvalg. 

Det er en anelse lavere end sidste år, men da tallene ikke er endelige endnu, mener 
formanden ikke, at der er grund til alarm.  

ii) Introforløbet for de nye studerende vil strække sig over tre dage og rusturen er placeret 
den 20-21. september 2019.  

iii) Uwe og Moritz har været på ledelsesseminar, hvor fokus især har været på FNs 17 
verdensmål og hvordan behandlingen af disse kan inkorporeres på SDU. Der vil højst 
sandsynligt blive udviklet nogle uddannelser med fokus på et eller flere af 
verdensmålene.  
Der er blandt andet blevet diskuteret om forskerne skal arbejde for at fremme disse mål 
eller ej – og i hvilket omfang dette så skulle være. Ligeledes blev der diskuteret om 
hvorvidt de 17 mål skal være en del af de generelle kompetencemål i 
studieordningen/fagbeskrivelserne.  
Til seminaret informerede medarbejder ved CBS, at deres udgangspunkt til konferencer 
osv. altid er vegetarisk mad og man skal eksplicit udbede sig kød til sin ret – dermed 
kunne man blive mere bæredygtig og klimavenlig.  

iv) Masteruddannelsen Deutschland Heute bliver aflyst, da der ikke var nok ansøgere.  
b) De studerende 

i) Intet nyt 
c) Andre 

i) Uwe informerer om det udvidede retskrav:  
1. september 2020 er sidste gang, der bliver udbudt kandidatoptagelse i Spansk og 
Spanskamerikanske studier på Syddansk Universitet.  

ii) Kim Victoria Hersom Jensen er blevet godkendt til at indtræde i studienævnet for 
perioden 1. august - 31. december 2019. 

 Studienævn for: Tysk og Spansk 
 Dato: 19-08-2019 

 
Tidsrum: 13-15 
Lokale: Sokrates 
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iii) Hala informerer studienævnet om, at annuum lige nu er på 13.285 kr. for resten af semestret.   
 

3) Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt. 

 
4) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Godkendelse af årshjul 
Skubbes til næste møde 
 

b) Godkendelse af handlingsplan 
i) Spansk 

Studienævnet diskuterer SMU 2019 og besvarelserne i denne, herunder hvad der skal 
forstås ved ”Prioriterede tiltag for bedre studiemiljø”.  
Det foreslås, at der fokuseres på det høje daglige stressniveau, da der er 23% der 
informerer om, at de dagligt føler stress.  
Ud fra diskussionen her samt referat fra juni, vil Uwe udarbejde et udkast til 
handlingsplanen, der vil blive præsenteret for studienævnet til næste møde i september.  

ii) Tysk 
Ud fra blandt andet referat fra maj og juni, vil Moritz udarbejde et udkast til 
handlingsplanen, der vil blive præsenteret for studienævnet til næste møde i september.  
 

c) Høring: Nyt udmøntningsnotat samt indikatoroversigt (bilag) 
Studienævnet hæfter sig ved: 
6.2.4.1 Underviser og forskningsmiljø: Her står at studienævnet forholder sig til opgørelsen 
over forskningen (i uddannelsesberetningen) – hvad menes der ved dét? – Hvordan skal 
studienævnet forholde sig til dette? Studienævnet vil gerne bede fakultetet om at specificere 
netop dette punkt. 
 

5) Sager til behandling undervisning 
a) Slutevalueringer Forår 2019 

Ingen yderligere kommentarer.  
 

b) Program for specialeskrivning forår 2020 
Uwe og Moritz vil i samarbejde med Bjarne Lefevre fra Dansk udarbejde et udkast til dette – det 
vil blive præsenteret for studienævnet ved studienævnet i oktober.  

 
6) Andre sager til behandling  

a) Opdatering af evalueringsskemaer på EVAL 
Hala og Isa undersøger muligheden for at ændre evalueringsskemaerne. 
 

b) Alternativ mødedato i oktober 
Moritz kan ikke deltage i mødet den 10. oktober hvorfor studienævnet bliver enige om at mødes 
fredag den 11. oktober 2019. 
 

c) Ansøgning om midler til depositum af hytte til rustur 2019 
Studienævnet drøfter kort ansøgningen og bevilliger 1.200 kr. til depositum til hytten til 
rusturen.  Derudover bevilliges 5 T-shirts til tutorerne, til ca. 500 kr. samlet.  
 

d) Udvælgelseskriterier og adgangskrav Tysk Kandidat 
Optagelse har foreslået, at udvælgelseskriterierne forenkles, så ansøgere uden retskrav kun 
vurderes på gennemsnit og ikke længere på både gennemsnit og motiveret ansøgning.  

Baggrunden for dette er, at alle kvalificerede ansøgere er blevet optaget de seneste år. 
Således har udvælgelseskriterierne (motiveret ansøgning og gennemsnit) ikke været i spil. 
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Ansøgerne bruger dermed tid på at lave en motiveret ansøgning, som reelt ikke anvendes. Det 
foreslås derfor, at udvælgelseskriteriet reduceres til kun at være gennemsnit. 
Studienævnet når til enighed om, at Moritz vender sagen med fagkollegiet og vil give Lotte 
Bloch svar på hendes henvendelselse.  

 
7) Eventuelt 

Intet. 
 
Mødet sluttede kl. 14.52 
 
                     Moritz Schramm                                                       Hala Ajine Wandall    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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